
Protokół Nr III/24 
z obrad III sesji Rady Miasta Siemiatycze, 

która odbyła się w sali im. Krzysztofa Szyszko ul. Świętojańska 25 

w dniu 26 czerwca 2024 roku 

 

Obrady III sesji Rady Miasta Siemiatycze rozpoczęły się o godzinie 13:00.  
 

W obradach III sesji na stan 15 radnych uczestniczyło 14, według załączonej do 
protokołu listy obecności (Załącznik Nr 1). 

Radni obecni na III sesji: 

1. Marek Bogucki 
2. Jakub Godun 
3. Melania Grygoruk 
4. Tomasz Jakowiuk 
5. Jerzy Korowicki 
6. Igor Mironkiewicz 
7. Katarzyna Nayda 
8. Paweł Onieszczuk 
9. Jerzy Roszczenko 
10. Łukasz Rybałtowski 
11. Grażyna Szczurowska 
12. Igor Śnieżko 
13. Marcin Usakiewicz 
14. Agnieszka Monika Zalewska 

 
Radni nieobecni na III sesji: 

1. Urszula Obrycka 
 

Do punktu 1 - otwarcie obrad. 
Obrady III sesji Rady Miasta Siemiatycze w dniu 26 czerwca 2024 r. otworzyła 
Przewodnicząca Rady Miasta – Agnieszka Monika Zalewska. Przewodnicząca na 
wstępie powitała wszystkich obecnych na III sesji Rady Miasta. Przewodnicząca Rady 
stwierdziła, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada 
może obradować i podejmować prawomocne uchwały. Przewodnicząca Rady dodała, 
że obrady są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i 
dźwięk, nagrania udostępniane są w Biuletynie Informacji Publicznej oraz na stronie 
internetowej Urzędu Miasta Siemiatycze.  
 
Do punktu 2 - przedstawienie porządku obrad.  
 

Przewodnicząca Rady powiedziała, że porządek obrad radni otrzymali wraz z 

zaproszeniem na sesję. Przewodnicząca Rady dodała, że sesja prowadzona będzie 

zgodnie z przedstawionym porządkiem obrad: 



1) otwarcie obrad. 
2) przedstawienie porządku obrad. 
3) przyjęcie protokołu z obrad II sesji Rady Miasta. 
4) sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. 
5) raport o stanie Miasta Siemiatycze za 2023 r.  

- w tym debata nad w/w raportem oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 
Burmistrzowi Miasta wotum zaufania. 

6) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 r. 

7) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta 
Siemiatycze z tytułu wykonania budżetu za 2023 r. 

8) podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta za 2024 r. 
9) podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez Miasto 
Siemiatycze; 

10) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad gospodarowania 
nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Miasto Siemiatycze; 

11) podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad wynajmowania lokali 
wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy Miasto Siemiatycze; 

12) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy 
części nieruchomości położonej na terenie Miasta Siemiatycze w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony; 

13) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego pomiędzy Miastem Siemiatycze a Gminą Milejczyce w zakresie 
odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników bezodpływowych lub 
osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków pochodzących 
z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu 
terytorialnego; 

14) podjęcie uchwał w sprawie zniesienia jednostek pomocniczych - Osiedli na 
terenie miasta Siemiatycze; 

15) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  „Oceny zasobów pomocy społecznej dla 
Miasta Siemiatycze za rok 2023”; 

16) podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Siemiatycze na 2024 rok; 

17) podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie majątku Miasta 
Siemiatycze w formie wkładu niepieniężnego (aportu) do spółki - 
Przedsiębiorstwo Komunalne Sp z o. o. w Siemiatyczach; 

18) wolne wnioski; 
19) zakończenie obrad. 

  

Do punkt 3 - przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  
Przewodnicząca Rady poinformowała, że protokół z poprzedniej czyli II sesji Rady 
Miasta Siemiatycze wyłożony jest na stoliku protokolanta i jeżeli do końca obrad sesji 
nie wpłynął do niego uwagi i poprawki to uzna się go za przyjęty.  
 
 



Do punktu 4 - sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami.  
 

Burmistrza przedstawił sprawozdanie. Sprawozdanie stanowi Załącznik Nr 2 do 
protokołu. 

Przewodnicząca Rady odczytała opinię Związków Zawodowych na temat 
podejmowanych uchwał z której wynika, że NSZZ Solidarność Zarząd Regionu 
Podlaskiego oddział w Siemiatyczach nie wnosi uwag do podejmowanych na dzisiejszej 
sesji uchwał. 

 
Do punktu 5 - raport o stanie miasta Siemiatycze za 2023 rok, w tym debata nad 
wyżej wymienionym raportem oraz podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum 
zaufania Burmistrzowi miasta Siemiatycze.  
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Burmistrza o streszczenie raportu. 
Burmistrz powiedział, że raport nad którym zaraz Państwo będą głosować jest już 
szóstym tego typu dokumentem jaki przedkładam Radzie Miasta. W przedstawionym 
dokumencie znajdziecie Państwo informację ile nam udało się zrealizować i jakie 
zadania zostały jeszcze do zrealizowania. Pomimo tego, że pandemia 
Covid-19 należy już do przeszłości i skutki były widoczne również i w tym i w zeszłym 
roku. Także wojna na Ukrainie, która rozpoczęła się w 2022 roku i trwa do chwili 
obecnej nie ułatwia działania samorządom. Rzeczywistość, w której mieliśmy 
funkcjonować wiązała się również z kryzysem uchodźczym, kryzysem na granicy i 
kryzysem 
energetycznym oraz stałymi podwyżkami bieżących kosztów utrzymania, co wiązało 
się z podwyżką płac czy podwyżką cen energii. Również wydaje się takim, może za 
mocne słowo, a może nie takim bandyckim rozwiązaniem dla samorządów naszego 
pokroju był Polski Ład, który praktycznie doprowadził miasta naszej wielkości na skraj 
bankructwa, ponieważ duże miasta jeszcze sobie w miarę radzą, gminy wiejskie były 
dotowane, natomiast miasta średniej wielkości naprawdę Polski Ład odczuły strasznie. 
Mimo przeprowadzanych inwestycji dotacje ze Skarbu Państwa z powrotem, która 
wracają do naszych kieszeni, do kieszeni mieszkańców, do kasy Miasta są naprawdę 
znikome wobec, wobec potrzeb. Natomiast pocieszającym jest fakt, że to ulegnie 
zmianie i już w tym, już w tym roku myślimy, że jeszcze w tym roku będzie dotacja jeśli 
chodzi do, jeśli chodzi o oświatę. Również zostanie zmieniony system naliczenia 
dofinansowania czyli tak naprawdę plany są takie, żeby te pieniądze, które zostają w 
miastach wypracowywane czyli PIT i CIT zostały właśnie tutaj. Prace bardzo, bardzo są 
mocno zaawansowane. Komisje, które rozmawiają z Ministerstwem Finansów 
praktycznie ze strony samorządów zakończyły już swoje prace. Wszystkie wnioski 
postulaty zostały przedstawione. Trwa czas, okres procedowania i tak myślimy, że od 
przyszłego roku te zmiany zostaną wprowadzone. Natomiast no nie ukrywam, że 
wszystkim nam zależy żeby przynajmniej te zmiany były jak najszybsze, ponieważ 
wszyscy jakie budują budżet w październiku, w październiku tego roku na przyszły rok i 
już muszą znać podstawy na czym ten budżet pilotować. Także tutaj ogólnie sytuacja, 
sytuacja w Polsce jest znana i myślę, że uda się, uda się to zrealizować. Także 
przedstawiony raport również obejmuje wybrane zagadnienie z działalności samorządu 



miasta. Pierwszy pełniejsze obraz oraz funkcjonowanie samorządu daje analiza raportu 
łącznie ze sprawozdaniem wykonania budżetu. Nadrzędnym celem, który sukcesywnie 
jest realizowany pozostaje zwiększenie komfortu życia naszych mieszkańców i służą 
temu praktycznie wszystkie inwestycje i realizacje, które realizujemy. Z każdym rokiem 
miasto się zmienia i pięknieje. Oczywiście nie wszystko można zrobić od razu, zarówno 
ze względu na obowiązujące procedury a przede wszystkim na środki finansowe. 
Konsekwentna realizacja wyznaczonych sobie celów Burmistrza czy Rady Miasta 
przynosi konkretne efekty, także spośród zadowolenia naszych mieszkańców czego 
wynikiem są przeprowadzone badania ankietowe. W kolejnych latach będziemy dalej 
dążyć do rozwoju miasta poprzez rozbudową i unowocześnianie infrastruktury, 
wspieranie przedsiębiorczości, podejmowanie kolejnych działań z działań z zakresu 
ochrony środowiska, innowacji związanych z poszanowaniem energii. W dalszym ciągu 
jednym z priorytetów zostanie pobudzanie i wspieranie aktywności lokalnej 
przedsiębiorców i naszych mieszkańców. Dziękuję bardzo. Bardzo dziękuję Panie 
Burmistrzu. Zapraszam Państwa radnych do dyskusji. Kto chciałby zabrać głos w 
sprawie raportu? 
 

- Pan Wiceprzewodniczący Rady - Igor Śnieżko, powiedział, że raport jest takim 
kompendium wiedzy co się w mieście działo w tamtym roku, ale też jakie są plany 
miasta, jakie są założenia w ogóle funkcjonowania tego miasta. I tutaj zgodzę się z 
Panem Burmistrzem, że na te funkcjonowanie miasta miało duży wpływ ten okres 
pandemii, który przeżyliśmy, ale też ta sytuacja ze wschodnią granicą. Mam na myśli 
tutaj wojnę na Ukrainie, czy też ten napór tych uchodźców. To ma duży wpływ na 
funkcjonowanie naszych samorządów, ale największy wpływ ma no właśnie ten Polski 
Ład, o którym Pan Burmistrz wspomniał i te finansowanie samorządów które było 
delikatnie mówiąc, trudne dla nas. Tutaj jest może dobra wiadomość, że teraz jest 
nowa perspektywa, o ile się nie mylę to 27 miliardów więcej. Dodał, że finansowanie 
musi być bardziej sprawiedliwe. No miasto jest gotowe na inwestycje i posiada zasoby 
ludzkie, ale brakuje czasami tych środków finansowych. Chociaż trzeba powiedzieć, że 
mimo tych kłopotów, pewnych finansowych perturbacji w tamtym roku były 
realizowane zadania inwestycyjne ale to dzięki staraniom Pana Burmistrza, który 
pozyskiwał w miarę możliwości środki zewnętrzne. Choćby przykładem jest ta sala tutaj 
w której się znajdujemy. Piękna sala, w której odbywają się obrady, koncerty, oferty 
kulturalne mieszkańców. Jest takim przykładem tego, że można mimo trudności 
realizować, realizować pewne inwestycje. Cała Szkoła Muzyczna zresztą, no w tamtym 
roku zostały rozpoczęte prace nad rewitalizacją terenów zalewowych. No, w tym roku 
to skończyliśmy. Niedawno mieliśmy okazję otwierać ten plac zabaw piękny. Ja tak na 
początku się bałem, że to troszeczkę będzie takie może nawet wyraz ale bardzo dużą 
jakby cieszy się atencją tutaj mieszkańców, ale nie tylko, też przyjezdnych. Jest to fajne 
poszerzenie oferty takiej turystyczno-kulturalnej w ogóle jako miasto, ale też ofertą 
fajną do spędzania wolnego czasu tu mieszkańców. To na pewno te inwestycje 
zasługują na uwagę i na dużą pochwałę. Co można jeszcze dodać do tego wszystkiego? 
Oczywiście te inwestycje twarde, o których tu mówiłem są bardzo ważne, ale miasto 
cały czas realizuje takie tak zwane projekty miękkie. Tu chodzi o jakość ofertę fajną dla 
seniorów, które cały czas, która cały jest realizowana, dla dzieci też również Klub 
Juniora. Ale także miasto jest aktywne jakby na zewnątrz na arenie polskiej, ale też 
międzynarodowej. Tu nie zapominamy, Pan Burmistrz nie zapomina o naszych 



mieszkańcach, którzy są obecnie w Brukseli. Są dyżury, są wizyty, także przedstawiciele 
Eterbeku przyjeżdżają do nas, odwiedzają. Te kontakty są utrzymywane. To też jest 
bardzo ważne, żeby te miasto nasze było widoczne nie tylko, przepraszam tutaj 
lokalnie, ale też, też i nawet za granicą. To jest fajna oferta. A jeżeli chodzi o za granicę, 
to też muszę pochwalić szkoły, przedszkola, która realizują program Erasmus. Jeżdżą na 
takie wycieczki i można powiedzieć wizyty takie studyjne, gdzie nauczyciele 
podpatrują, często przywożą fajne wzorce, które można u nas też na nasz grunt 
przełożyć. Także to jest też fajny program, który 
był realizowany. Radny dodał, że zmniejsza się liczba mieszkańców, co prawda 
nieznacznie w porównaniu z rokiem 2022, ale jednak. Poruszył też temat planów 
zagospodarowania przestrzennego powiedział, że troszeczkę do trzeba będzie dołożyć 
starań bo w tamtym roku ten, pokrycia tego planami zagospodarowania nie 
zostało zwiększone ani trochę także pozostało na poziomie z roku 2022. Tutaj zostało 
jeszcze troszeczkę do zrobienia, ale to są jakby drobne sprawy, które można jakby no 
może nie demografię, bo tutaj ciężko jest naprawić jak widać na przestrzeni lat. Ale 
ludność napływowa też jest jakimś rozwiązanym, gdy będzie praca, gdy będą jakieś 
zakłady na pewno ten wskaźnik by się poprawił. Na uwagę też zasługuje z tego raportu 
co tu wyczytałem, że zwiększyła się trochę liczba podmiotów gospodarczych, co też jest 
dobrą wiadomością, bo jeżeli jest więcej podmiotów to troszkę więcej pieniędzy może 
zostać w budżecie miasta. No czytając ten raport i tak analizując te wszystkie kwestie 
można powiedzieć, że miasto miasta cały czas idzie jakby w dobrym kierunku, choćby 
te rzeczy, o których Pan Burmistrz w swoim wystąpieniu wspomniał, że realizowane są 
eko projekty. W tamtym roku również były, modernizacja oczyszczalni ścieków, 
słoneczne dachy, to wszystko wpływa na komfort życia mieszkańców i na pewno 
stwarza warunki, że miasto jest bardziej przyjazne i mieszkańcom i mieszkańcy na 
pewno z 
tego faktu są zadowoleni. Wiceprzewodniczący podziękował Panu Burmistrzowi, Panu 
Wiceburmistrzowi, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, wszystkim kierownikom jednostek 
podległych, Przedsiębiorstwu Komunalnemu, wszystkim szkołom, Paniom 
Dyrektorkom, które z nami tutaj są zawsze, uczestniczą w obradach, wszystkim 
pracownikom niższego szczebla, o nich czasem zapominamy, ale oni też bardzo dobrą 
pracę wykonują na rzecz Siemiatycz i to jest na pewno rzecz, która jest warta 
podkreślenia.  

 

- radna Melania Gregoruk odniosła się do turystyki powiedziała, że tak jak w Covidzie 
już chyba nie będzie, bo mieliśmy dobre statystyki. Natomiast ten rok i ubiegły, w 
związku z tym co się dzieje z sytuacją na granicy z Białorusią i to medialne dorabianie 
nam, jako województwu podlaskiemu, ale też naszemu przede wszystkim regionowi, 
który tutaj tą granicę bezpośrednią ma Powiatowi, a tym samym miastu niczego 
dobrego nie wróży. Tych turystów indywidualnych jest mniej i ja się z tym spotykam w 
różnych punktach. Na szczęście nadrabiamy to grupami, ale to jest też dobre, bo akurat 
pieniądze mogą zostawać większe w Siemiatyczach. Natomiast ja bym bardzo chciała 
podziękować wszystkim Państwu, zwłaszcza tutaj Panom Burmistrzom, ale też 
kolegom, koleżankom radnym za jedną rzecz, za to że oprowadzając takie grupy mogę 
słyszeć bardzo dobre opinie, że jest czysto, zielono, że miasto jest zadbane i ostatnio 
takie najładniejsze stwierdzenie które usłyszałam, że "widać rękę gospodarza, a nie 
włodarza".  



- Pan Burmistrz, powiedział, że chciałby się odnieść do słów Pana 
Wiceprzewodniczącego, powiedział, że jeśli chodzi o plany zagospodarowania to jest 
bardzo słuszna uwaga. Natomiast w tej chwili zmieniają się przepisy i musimy 
dostosować wszystkie plany do nowych warunków. Także i będziemy to wszystko 
powoli zmieniać już mamy chyba nawet dofinansowanie. Burmistrz dodał, że był na 
jakiejś konferencji gdzie podano wyraźnie, że Polska ma 38 milionów mieszkańców, a 
plany zagospodarowania w tym państwie są na 240 milionów mieszkańców. Także tak 
naprawdę proszę sobie wyobrazić tak. Te plany robiono bezmyślnie, robiono, robiono, 
robiono i ile razy przesadzono. Dlatego to będzie teraz pewnie ta weryfikacja i 
będziemy 
zmieniać. I to wszystko, nawet to co Pan Przewodniczący powiedział, to nawet nas 
przyszłe przepisy zmuszają do tego. Także na pewno będziemy dążyć do 
uporządkowania tych planów, a tu gdzie trzeba do przerobienia albo do robienia 
nowych, żeby był porządek w planach zagospodarowania. No bo tak naprawdę to jest 
bardzo ważna sprawa która reguluje całe miasto.  
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum zaufania. Przewodnicząca Rady poprosiła 
radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” 
poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/12/24 –Załącznik Nr 3 



Burmistrz podziękował za wotum zaufania. Dodał, że tak jak Pan Przewodniczący 
bardzo ładnie powiedział jedna osoba na tak naprawdę niewiele jest w stanie wykonać 
to jest współpraca z Radą, pracowników miasta, dyrektorów jednostek podległych, 
pracowników jednostek podległych i również innych, nie tylko miejskich, z którymi 
dobrze się współpracuje. Także w imieniu wszystkich chciałem Państwu podziękować 
za te zaufanie i tak naprawdę mamy jeszcze dużo do pracy i na pewno będziemy te 
wszystkie nasze postawione cele, które obiecaliśmy mieszkańcom realizować. 
 
 

Do punktu 6 - podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania 
finansowego ze sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2023 rok. 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że sprawozdanie zostało przyjęte Zarządzeniem Nr 699/24 
Burmistrza Miasta Siemiatycze z dnia 22 marca bieżącego roku w sprawie wykonania 
budżetu roku 2023. Dodała, że zarządzenie to zostało zaopiniowane uchwałą RIO 
w dniu 17 kwietnia bieżącego roku. W dniu 8 czerwca odbyło się posiedzenie Komisji 
Rewizyjnej Rady Miasta Siemiatycze w sprawie wyrażenia opinii o wykonanym 
budżecie roku ubiegłego oraz wystosowaniu wniosków w sprawie udzielenia 
absolutorium Burmistrzowi Miasta Siemiatycze. Na tą okoliczność Regionalna Izba 
Obrachunkowa w dniu 12 czerwca wydała pozytywną uchwałę stwierdzającą, że 
wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Siemiatycze spełnia wymogi określone w 
ustawie o samorządzie 
gminnym i finansach publicznych. Wracając do budżetu roku 2023; 
- plan dochodów ogółem zaplanowany został na poziomie 85 597 820,93 zł wykonano 
go na poziomie 80 563 827,07 zł co stanowi 94,12% planu, 
- plan dochodów bieżących 69 228 820,93 zł wykonano na poziomie 66 186 781,76 zł 
co stanowi 95,61% planu, 
- plan dochodów majątkowych 16 369 000 zł, wykonanie 14 377 045,31 zł co stanowi 
87,83% planu, 
- plan wydatków ogółem 85 446 769,24 zł, wykonanie 82 438 412,50 zł - 96,47% planu, 
- plan wydatków bieżących 68 675 788,24 zł wykonanie 67 720 470,31 zł 98,61% planu,  
- plan wydatków majątkowych 16 770 981 zł a wykonanie 14 717 942,19 zł czyli 87,75% 
planu.  
Zadłużenie długoterminowe na dzień 31 grudnia 2023 wynosiło 15 400 000 zł. 
Zobowiązania wymagalne na dzień 31 grudnia 2023 nie wystąpiły. Największe pozycje 
inwestycje, które zostanę zostały wykonane w roku ubiegłym to: adaptacja budynku po 
wygaszonym gimnazjum na potrzeby sali koncertowej Szkoły Muzycznej czyli ten 
budynek, w którym się znajdujemy kwota wydatkowana w roku ubiegłym 5 965 976 zł; 
rewitalizacja terenów nadbrzeży nad Zalewem Nr 1 - 5 384 609,66 zł. Kolejne wydatki 
zostały poniesione w roku bieżącym gdyż inwestycja została zakończona teraz 
niedawno. I poprawa efektywności oczyszczalni ścieków 2 120 900 zł. Kolejna pula 
środków wydatkowana w roku bieżącym, gdyż inwestycja została również już 
zakończona.  

 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum zaufania. Przewodnicząca Rady poprosiła 



radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” 
poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/13/24 –Załącznik Nr 4 

 
Do punkt 7 - podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 
Miasta Siemiatycze z tytułu wykonania budżetu za 2023 rok. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Pana Pawła Onieszczuka o przedstawienie opinii 
Komisji Rewizyjnej. Opinia stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Przewodnicząca Rady zapytała czy radni mają pytania? 
Radni pytań nie zgłosili  
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum zaufania. Przewodnicząca Rady poprosiła 
radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” 
poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

 
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 



2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/13/24 –Załącznik Nr 6 

 
Przewodnicząca Rady pogratulowała Burmistrzowi. 
 
Burmistrz podziękował Radzie Miasta za 14 już absolutorium. Powiedział, że dziękuje w 
imieniu swoim, w imieniu swoich współpracowników za zaufanie, za to, że wspólnie 
pracujemy na rzecz naszych mieszkańców, co oni doceniają. Już jak Pan 
Przewodniczący powiedział nie tylko wybierając burmistrza, ale wybierając również 
radnych. Tak naprawdę naszym zadaniem jest działać na rzecz lokalnej społeczności dla 
naszych mieszkańców i myślę, że wszyscy stajemy na głowie. Najłatwiej jest rządzić 
wtedy, jak się ma pieniądze, ma się środki, wtedy naprawdę to tylko wyobraźnia nas 
ogranicza. Trudniej jest gdy tych pieniędzy nie ma i sprostać oczekiwaniom 
mieszkańców. Nie ukrywam, że często nam to się udaje, ale dzięki współpracy 
urzędników miasta, jednostek oraz Rady.  
 
Do punktu 8 - podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik o omówienie uchwały. 
 

Pani Skarbnik powiedziała, że zwiększenie w planie dochodów o kwotę 463 500 zł, w 
tym: 

1) o kwotę 9 000 zł - wprowadzenie planu dochodów z tytułu zwrotów zaliczek 
sądowych oraz otrzymanych odszkodowań z firm ubezpieczeniowych z tytułu szkód w 
majątku gminy; 



2) o kwotę 25 500 zł - wprowadzenie planu dochodów z otrzymanego dofinansowania 
z Urzędu Marszałkowskiego na zakup sprzętu dla OSP; 

3) o kwotę 7 000 zł - wprowadzenie planu dochodów z tytułu otrzymanej kary 
umownej za nienależyte wykonanie umowy; 

4) o kwotę 332 000 zł - przyznana dotacja z Urzędu Marszałkowskiego w ramach 
środków EFS z przeznaczeniem na realizację zadania "Program teleopieki domowej - 
program wsparcia polityki senioralnej oraz osób z niepełnosprawnościami" ; 

5) o kwotę 24 000 zł - wprowadzenie planu dochodów z tytułu otrzymanych zwrotów 
nienależnie wypłaconych zasiłków z lat ubiegłych oraz wpłaconych odsetek z tego 
tytułu; 

6) o kwotę 25 000 zł - wprowadzenie planu dochodów otrzymanej refundacji środków z 
Urzędu Marszałkowskiego za usuwanie wyrobów azbestowych w roku ubiegłym; 

7) o kwotę 6 000 zł - wprowadzenie planu dochodów otrzymanych odszkodowań z firm 
ubezpieczeniowych z tytułu szkód w majątku gminy; 

8) o kwotę 35 000 zł - wprowadzenie planu dochodów z tytułu otrzymanych środków z 
FOŚ. 

Zwiększenie w planie wydatków o kwotę 484 300 zł, w tym: 

1) o kwotę 67 000 zł - zwiększenie planu wydatków na usługi związane z utrzymaniem 
dróg miejskich; 

2) o kwotę 25 500 zł - rozdysponowanie środków z otrzymanego dofinansowania na 
zakup sprzętu OSP; 

3) o kwotę 352 800 zł - wprowadzenie planu wydatków na program teleopieki 
senioralnej realizowanego przez MOPS;  

4) o kwotę 4 000 zł - zwiększenie planu wydatków na zwroty nienależnych świadczeń i 
odsetek z tym związanych; 

5) 35 000 zł - zwiększenie planu wydatków na zakup materiałów na potrzeby miasta. 

 Zmniejszenie w planie wydatków o kwotę 20 800 zł, w tym: 

1) o kwotę 20 800 zł - zmniejszenie w planie wydatków w istniejącym budżecie MOPS z 
przeznaczeniem na udział własny w realizowanym programie teleopieki senioralnej. 
 
 
Po dzisiejszych zmianach budżet kształtować się będzie następująco:  
- plan dochodów budżetowych 99 127 592,58 zł, w tym dochody bieżące 76 795 

462,58 zł  
- plan dochodów majątkowych 22 332 130 zł. 
- plan wydatków budżetowych ogółem: 95 563 442,92 zł, w tym wydatki bieżące 

73 038 102,92 zł  
- -wydatki majątkowe 22 525 340 zł  



- Nadwyżka budżetowa pozostaje na niezmienionym poziomie 3 564 149,66 zł.  
- Oprócz tego, aktualizujemy Załącznik Nr 3 czyli wykazań inwestycyjnych i Załącznik 

Nr 7 plan dochodów i wydatków wyodrębnionego rachunku dochodów 
oświatowych jednostek budżetowych to zmianie ulega zapis paragrafu 7 który 
otrzymuje brzmienie, "iż limity zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów, 
pożyczek lub emisji papierów wartościowych na sfinansowanie przejściowego 
deficytu budżetu ustalamy na tym poziomie 8 milionów złotych.  

 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie zmian 

w budżecie miasta na 2024 r.. Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby 

zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór 

odpowiedniego przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/14/24 –Załącznik Nr 7 

 
Do punktu 9 - podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłaty za 
korzystanie z wychowania przedszkolnego w przedszkolach prowadzonych przez 
miasto Siemiatycze.  
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że przedszkola publiczne prowadzone przez miasto 
Siemiatycze zapewniają uczniom objętym wychowaniem przedszkolnym do końca roku 



szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat bezpłatne nauczanie, 
wychowanie i opiekę w wymiarze 5 godzin dziennie. Za korzystanie z wychowania 
przedszkolnego w czasie przekraczającym wymiar zajęć, o którym mowa w paragrafie 1 
ustala się opłatę w wysokości 1,40 zł za każdą rozpoczętą godzinę faktycznego pobytu 
dziecka w przedszkolu.  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 

określenia wysokości opłaty za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 

przedszkolach prowadzonych przez miasto Siemiatycze. Przewodnicząca Rady 

poprosiła radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od 

głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/15/24 –Załącznik Nr 8 

 
Do punktu 10 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność gminy miasta 
Siemiatycze.  
 
Przewodnicząca Rady powiedział, że uchwała została wyjaśniona na komisji. Wiemy, że 
uszczegółowiono paragraf 13, dodano punkt 17, który brzmi "pomieszczenia 
gospodarcze".  



Przewodnicząca Rady zapytała, czy radni mają pytania odnośnie tej uchwały?  
Radni pytań nie zgłosili. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 

gminy miasta Siemiatycze. Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali 

czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego 

przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/16/24 –Załącznik Nr 9 

 
Do punkt 11 - podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad 
wynajmowania lokali wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu gminy miasta 
Siemiatycze.  
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała również została wyjaśniona na komisji. 
Zapytała czy radni mają pytania? 
Radni pytań nie zgłosili. 
 

Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 



gminy miasta Siemiatycze. Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali 
czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego 
przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/17/24 –Załącznik Nr 10 

 
Do punktu 12 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy 
dzierżawy części nieruchomości położonej na terenie miasta Siemiatycze w trybie 
bezprzetargowym na czas nieoznaczony.  
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwałę na komisji wyjaśnił Pan kierownik 
Leszczyński. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały zmieniającej 
uchwałę w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność 
gminy miasta Siemiatycze. Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali 
czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego 
przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię głosowanie 



 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/18/24 –Załącznik Nr 11 

 
 
Punkt 13 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 
zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem Siemiatycze a gminą 
Milejczyce w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania zbiorników 
bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 
pochodzących z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek samorządu 
terytorialnego. 
 
Przewodnicząca Rady powiedział, że jest to kolejne porozumienie, dodała, że uchwała 
została wyjaśniona na komisji.  
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy miastem 
Siemiatycze a gminą Milejczyce w zakresie odbioru nieczystości ciekłych z opróżniania 
zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 
ścieków pochodzących z indywidualnych gospodarstw domowych oraz jednostek 
samorządu terytorialnego. Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali 
czy są „za”, „przeciw” czy „wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego 
przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię głosowanie 



 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/19/24 –Załącznik Nr 12 

 
 
Punkt 14 - podjęcie uchwały w sprawie zniesienia jednostek pomocniczych osiedli na 
terenie miasta Siemiatycze.  
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwała również została przedyskutowana na 
Komisji. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
zniesienia jednostek pomocniczych osiedli na terenie miasta Siemiatycze 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy 
„wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 



7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/20/24 –Załącznik Nr 13 

 
 
Do punkt 15 - podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Oceny zasobów 
Pomocy Społecznej dla miasta Siemiatycze za rok 2023.  
 
Przewodnicząca Rady powiedziała, że uchwałę na komisji wyjaśniła Pani dyrektor Ewa 
Romaniuk. Zapytał, czy radni mają jeszcze pytania?  
Radni pytań nie zgłosili. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
przyjęcia Oceny zasobów Pomocy Społecznej dla miasta Siemiatycze za rok 2023, 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy 
„wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 



13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/21/24 –Załącznik Nr 14 

 
 
 
 
Punkt 16 - podjęcie uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Siemiatycze na 2024 rok.  
 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnego Pawła Onieszczuka – Przewodniczącego 
Komisji Rewizyjnej o przedstawienie planu pracy Komisji. 
 
Radny powiedział, że plan zawiera tak naprawdę dwa punkty, dodatkowo zawiera w 
III kwartale będzie to kontrola funkcjonowania Siemiatyckiego Ośrodka Kultury 
natomiast na IV kwartał przewidzieliśmy także kontrole funkcjonowania Szkoły 
Podstawowej Nr 3 w Siemiatyczach. Oczywiście Komisja Rewizyjna zastrzega także 
możliwość przeprowadzania dodatkowych kontroli jeżeli Rada oczywiście zleci taką  
kontrolę Komisji Rewizyjnej. Także Komisja Rewizyjna dodatkowe kontrole mogłaby 
także przeprowadzać. 
 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
przyjęcia Oceny zasobów Pomocy Społecznej dla miasta Siemiatycze za rok 2023, 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy 
„wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 



10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/22/24 –Załącznik Nr 15 

 
Do punktu 17 - podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wniesienie majątku 
miasta Siemiatycze w formie wkładu niepieniężnego aportu do spółki 
Przedsiębiorstwo Komunalne Sp z o.o w Siemiatyczach.  
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Panią Skarbnik o wyjaśnienie tej 
uchwały. 
 
Pani Skarbnik powiedziała, że uchwała dotyczy zakończonej inwestycji 
na terenie Przedsiębiorstwa Komunalnego, poprawę efektywności oczyszczalni 
ścieków.  
W treści uchwały zawarty jest zapis, że w wyniku wniesienia aportu miasto Siemiatycze 
obejmie jako jedyny wspólnik 13 200 udziałów po 500 zł każdy o łącznej wartości 
6 600 000 zł. W wykazie środków trwałych wnoszonych przez miasto Siemiatycze w 
formie aportu do spółki wymienione są następujące budynki: budynek techniczny z 
urządzeniami, sito-piaskownik, prasospłuczka, płuczka piasku, wentylacja mechaniczna, 
system do doryzacji, wyremontowane przestarzałe urządzenia w budynku krat: krata 
automatyczna taśmowa, Aqua Screen typu KLRV  oraz projektowana krata 
mechaniczna. Wartość netto - 6 600 000 zł, podatek VAT 1 518 000, ogółem wartość 
brutto 
8 118 000 złotych. W uzasadnieniu do powyższej uchwały zgodnie z artykułem 18 
ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym Burmistrz Miasta 
Siemiatycze jest zobowiązany uzyskać zgodę Rady Miasta na wniesienie aportu do 
spółki Przedsiębiorstwo Komunalne spółka z o.o w Siemiatyczach w postaci składników 
majątku trwałego będących własnością Gminy. Środki trwałe wymienione w załączniku 
zostaną przekazane do Spółki realizującej zadania własne gminy określone w artykule 7 
ustęp 3 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, które są zadaniami 
publicznymi obejmującymi sprawy z zakresu wodociągów i zaopatrzenia w wodę, 
kanalizacji i usuwania i oczyszczania ścieków komunalnych utrzymania czystości 
i porządku oraz urządzeń sanitarnych, wysypisk i unieszkodliwiania odpadów 
komunalnych. Przekazane spółce wyżej wymieniony środki trwałe uporządkują sprawy 
władania i właściwej gospodarki przedmiotowym mieniem. Podjęcie przedmiotowej 
uchwały spowoduje wzmocnienie majątku w spółki, a miasto w zamian za wniesiony 
aport otrzyma ekwiwalentną ilość udziałów w spółce. W związku z powyższym 
podjęciem uchwały należy uznać za celowe i w pełni uzasadnione.  



 
Przewodnicząca Rady zarządziła głosowanie nad podjęciem uchwały w sprawie 
przyjęcia Oceny zasobów Pomocy Społecznej dla miasta Siemiatycze za rok 2023, 
Przewodnicząca Rady poprosiła radnych aby zadeklarowali czy są „za”, „przeciw” czy 
„wstrzymują się od głosu” poprzez wybór odpowiedniego przycisku na tablecie. 

-  
Lp. Nazwisko i imię 

 

głosowanie 

1 Bogucki Marek „za” 

2 Godun Jakub „za” 

3 Grygoruk Melania „za” 

4 Jakowiuk Tomasz „za” 

5 Korowicki Jerzy „za” 

6 Mironkiewicz Igor „za” 

7 Nayda Katarzyna „za” 

8 Obrycka Urszula nieobecna 

9 Onieszczuk Paweł „za” 

10 Roszczenko Jerzy „za” 

11 Rybałtowski Łukasz „za” 

12 Szczurowska Grażyna „za” 

13 Śnieżko Igor „za” 

14 Usakiewicz Marcin „za” 

15 Zalewska Agnieszka „za” 

 14 „za” 

Uchwała została podjęta jednogłośnie. 

Uchwała Nr III/23/24 –Załącznik Nr 16 

 
 
Punkt 18 - wolne wnioski.  
 
W wolnych wnioskach głos zabrali: 
- radny Usakiewicz powiedział, że mieszkańcy proszą o postawienie huśtawek dla 
małych dzieci na nowym placu zabaw. 
- Przewodnicząca Rady powiedziała, że na poniedziałek zaplanowana jest Komisję 
objazdową, także będzie okazja pojechać zobaczyć jak to wygląda i 
ewentualnie podjąć jakiś decyzje.  
- Burmistrz powiedział, że postaramy się poszukać takich huśtawek. No ten plac zabaw 
można powiedzieć, że jest elastyczny. Burmistrz dodał, że na placu zabaw brakuje 
miejsc zacienionych i zostały już zamówione takie specjalne żagle, które będą dawały 
cień żeby można było również w cieniu posiedzieć.  



- radny Mironkiewicz poruszył temat poboru wody na Osiedlu Wysokim i Górnym, 
powiedział, ze miasto w tej części się mocno rozbudowuje, powstają tam nowe bloki, 
nowe domy, nowe osiedla domów jednorodzinnych, mieliśmy też takie, też zdarzenia 
awarie w tym roku z tym związane z tego co wiem zostało podniesione ciśnienie żeby, 
w wodociągu miejskim, żeby ta woda docierała tam do odbiorców. Natomiast ja widzę 
coś 
takiego, że te osiedla dalej się rozbudowują, będą powstały nowe bloki i to 
zapotrzebowanie na wodę będzie coraz większe. Czy nie wartowałoby zwrócić uwagę 
na sytuację, która w tej chwili tam jest i wyprzedzić pewne działania, żeby nie 
dochodziło do tych awarii spowodowanych podwyższeniem ciśnienia. Mieliśmy monity 
też od mieszkańców, że w okresie intensywnego poboru wody na tych najwyższych 
kondygnacjach bloków też jest słabe ciśnienie wody. Chodzi o to żeby po prostu podjąć 
pewne działania, kroki wyprzedzające te sytuacje, które mogą nastąpić. I druga sprawa 
też z tym związana, chodzi o to że mieszkańcy czasami użytkują swój sprzęt AGD w 
formie programowania, włączników czasowych i tak dalej i w sytuacji kiedy wystąpi 
taka awaria a urządzenie jest nadal zaprogramowane na ten jakiś tam start o 
określonej porze mieszkańcy tak jakby nie mają wpływu na to jaka woda do tych 
urządzeń dociera. I jednym z takich rozwiązań mogłoby być wprowadzenie takiej 
informacji w formie sms tych alertów które otrzymujemy, żeby po prostu mieszkańcy 
byli informowani o 
jakichś takich poważniejszych awariach, które mają miejsce, które można by było po 
prostu przekazywać w formie sms mieszkańcom i mieszkańcy też mogliby się ustrzec 
tego żeby jakaś tam powiedzmy zanieczyszczona woda do ich urządzeń dzięki 
temu nie docierała. Także czy można by było po prostu w ten sposób ten system 
rozbudować?  
- Prezes Przedsiębiorstwa Komunalnego powiedział, że kwestia ciśnienia to tak jakby 
tematy trochę dwa rozbieżne, bo albo jest ciśnienie za duże albo za małe. Bo jak jest za 
duże to są awarie, jakie za małe to nie dociera woda do najwyższych punktów. Prezes 
dodał, że w tym roku nie miałem takich zgłoszeń jeśli chodzi o braki czy słabe ciśnienie, 
szczególnie to na ulicy Wysokiej na najwyższych kondygnacjach miało miejsce to w 
ubiegłym roku. W tym roku nie obserwujemy takich zdarzeń chyba, że Pan radny ma 
takie informacje, to po sesji to bardzo bym prosił o przekazanie informacji gdzie, w 
którym bloku taka sytuacja ma miejsce. W każdym razie w ubiegłym roku była taka 
sytuacja, że mieliśmy jedną studnię główną w rekonstrukcji i sprawa trochę nam się 
przyciągnęła na okres letni i rzeczywiście mogły być chwilowe obniżone wartości 
ciśnienia w niektórych blokach. Natomiast w tym roku ja takich sygnałów nie mam. 
Także jeśli są takie sygnały to ja bym prosił o po prostu o szybkie zgłaszanie. Mamy 
telefony, komórki, także nie jest problem temat zgłosić i będziemy na bieżąco 
reagować. Co do tych sms no to jest trochę taki, bo chcieliśmy ten temat już jakby 
wcześniej rozwiązać. Natomiast należałoby pewnie zrobić oddzielny system, ponieważ 
osoby które mają w chwili obecnej usługę e-faktury, też wyrażają jednocześnie zgodę 
na otrzymywanie sms. W przypadku mieszkańców bloków to jest sytuacja trochę 
utrudniona, ponieważ za wodę rozlicza poszczególne lokale Spółdzielnia Mieszkaniowa. 
My tylko rozliczamy się z odczytów z licznika głównego. Natomiast też jesteśmy w 
stałym kontakcie z Panem Prezesem i informujemy na bieżąco o występujących 
awariach. Tutaj też Pan Burmistrz też jest na bieżąco informowany. Natomiast no 
awarie no to pewne nie, mają to do siebie, że ich się nie przewidzi. No i niestety no 



kwestia, kwestia jest tego taka no oczywiście po awariach mogą wystąpić chwilowe, że 
tak powiem spadki jakości wody, ale to niestety kwestia jakich rozmiarów jest awaria.  
- radny Jakowiuk zapytał o to dokąd jest kanalizacja na osiedlu Łojki i czy są jakieś plany 
żeby ją przedłużyć dalej w przyszłość? Druga sprawa dotyczy ławeczek, bo też 
dochodzą takie głosy od starszych osób, pewna Pani która mieszka daleko od centrum 
na ulicy Głowackiego idąc do centrum mówi tak "aby do ronda, żeby było gdzie usiąść". 
To jest taka też sprawa na przyszłość, żeby te ławeczki gdzieś tam w różnych miejscach 
Siemiatycz poustawiać. 
-Burmistrz powiedział, że spraw ławeczek może to wygląda trywialnie, ale tak 
naprawdę to jest bardzo poważna rzecz, bo ogólnie w urbanistyce w dużych miastach 
wyznacza się, że taka ławka powinna być tak naprawdę co 50 metrów dla 
mieszkańców. Może młodzi ludzie tego nie odczuwają, ale to jest bardzo ważna rzecz 
dla osób starszych, czy osób, które mają problemy z chodzeniem, albo gdzieś mają 
jakieś w ogóle problemy ze zdrowiem często korzystają z tych ławeczek i to jest dobra 
uwaga. Tutaj na wnioski mieszkańców często te ławki stawiamy, także myślę że potem 
ustalimy gdzie tą ławeczkę możemy postawić, bo tutaj padły co najmniej dwie jakieś 
lokalizacje. Zastanowimy się gdzie postawić żeby mieszkańcy byli zadowoleni.  
Burmistrz powiedział, ze jeśli chodzi o kanalizację na Łojkach jak dobrze pamiętam to 
mniej więcej do Zakładu Energetycznego jest dociągnięte kanalizacja. Tam są przez 
podwórka ciągnięte jakieś takie dodatkowe linie. Jeśli chodzi o zrobienie to były kiedyś 
plany, drugi taki węzeł przez ulicę Kościuszki z tyłu, od z tyłu od Kmicica, ponieważ tam 
można powiedzieć, że te kanalizacja leci w dół i trzeba by przepompownie robić. I to 
jest duży koszt, także na pewno jest to w przyszłości do zrobienia. Natomiast no 
musimy mieć jakieś środki zewnętrzne, no bo tak naprawdę tutaj nie rozbija się 
problem kiedy, tylko rozbije się za co to zrobić. Także, ale to również Przedsiębiorstwo 
Komunalne ma w planach, ma na uwadze zrobienie, natomiast no koszty na pewno 
przewyższają, bo tak naprawdę to tam jest, ok. 10 domów, które by się podłączyły. 
Myślę, że nie więcej a koszt to będzie tak naprawdę w milionach z przepompownią.  
- radny Korowicki poruszył temat ulicy Plażowej, zapytał czy są jakieś plany 
modernizacji tej ulicy gdyż mieszkańcy zgłaszają problem zasypywania ich domów i 
posesji kurzem. Zapytał czy są jakieś plany miasta w tej kwestii?  
Radny poruszył temat ulicy Kościuszki, powiedział, że na większości tej ulicy licząc od 
ronda na Zamościu do ronda przed Mleczarnią większość krawężników tej ulicy jest do 
wymiany. Zapytał o to czy jest jakaś szansa remontu tej ulicy? Radny poruszył temat 
chodnika przy ulicy, ulicy Armii Krajowej, powiedział, że chodnik, który tam jest, ten 
przy lesie można powiedzieć, od ronda do Osiedla jest zniszczony. W wielu miejscach 
ta kostka brukowa, która jest tam ułożona jest uniesiona przez korzenie leśnych drzew. 
Radny zaproponował żeby od strony lasu przejechać taką maszyną do cięcia betonu, 
żeby przeciąć od lasu wszelkie korzenie, to może by ukróciło po prostu wysadzanie 
przez te korzenie tej kostki. Z tego chodnika korzystają piesi i rowerzyści. I rowerzyści 
szczególnie zwracają uwagę, że czasami już może do wypadku dojść. Także gdybyście 
się Państwo mogli wypowiedzieć na temat tej, tej ulicy.  
Radny powiedział, że już kilkakrotnie informował, że na ulicy Armii Krajowej są dwie 
uschnięte topole naprzeciwko Hortexu. Powiedział, że po tych ostatnich ulewach 
zostały powalone już suche konary i one leżą na jezdni i nikt ich w zasadzie nie usuwa, 
no i to też stwarza niebezpieczeństwo dla kierowców.  



Radny zwrócił się do Pani Prezes Zarządu Mienia o wyrównanie terenu na osiedlu przy 
ul. Armii Krajowej, żeby zlikwidować tam kałuże, które powstają po ulewach.  
Radny powiedział, że zgłaszała już na komisji i do Panów Burmistrzów, że właściciele 
działek leśnych, które po ostatniej komasacji mają już wydzielone działki, wiedzą gdzie 
mają, ale nie mają dojazdów i proszą o wykonanie drogi dojazdowej do poszczególnych 
tych obszarów leśnych. Radny zapytał czy jest szansa że te drogi dojazdowe zostaną 
wykonane?  
- Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o ulicę Plażową, to był problem taki, że tam są 
nieuregulowane problemy własnościowe i to było główną przeszkodą do wykonania 
tam drogi. To nawet przypomnę sobie, że były środki w budżecie na tą drogę. 
Natomiast teraz mamy już tam plan zagospodarowania przestrzennego i możemy 
drogę zrobić ale czekamy, aż inwestor skończy budować, żeby nam tej drogi nie 
rozjechał. Także myślę, że w tej kadencji zrobimy Natomiast no myślę, że w tej kadencji 
dla nas to będzie bardzo ważną rzeczą, żeby tą Plażową zrobić. Ona odciąży i 
Słowiczyńską i pozostałe ulice.  
Burmistrz powiedział, że jeśli chodzi o kostkę i chodnik na ulicy Armii Krajowej to 
zostało to zgłoszone do Powiatowego Zarządu i myślę, że zostanie naprawione.  
Jeśli chodzi o dwie topole to mamy informację, że w przyszłym tygodniu zostaną one 
ścięte  
Jeśli chodzi o wyrównanie wjazdu na Osiedlu ZMK to Pani Prezes tam jakoś wyrówna 
albo do żwiruje jeżeli tam jest krzywo. 
Jeśli chodzi o ulicę Kościuszki to tak silnej reprezentacji Miasta jeszcze w powiecie nie 
było. Mamy Przewodniczącego Rady Powiatu, członka Zarządu, Panią radną i wszystkim 
Państwu los miasta leży naprawdę na sercu. Myślę, że to nawet nie trzeba prosić, żeby 
się tą sprawą zajęli. Oczywiście problem będzie taki z finansowaniem bo ul. Kościuszki, 
nie pamiętam ile, ale ok.11/12 milionów kosztowała, tamta część. Dodam, że ta część 
jest prawie tak samo długa i jeszcze posiada infrastrukturę. Także myślę, że to będą 
olbrzymienie kwoty i  na pewno będziemy proszeni przez Powiat żeby jeszcze w to 
partycypować, w ułożeniu tej ulicy. Na razie czekamy ale remont z tego co wiem jest 
przez powiat planowany. Planowane jest złożenie wniosku o remont całej ulicy 
Kościuszki od ronda przy Armii Krajowej do ulicy do ulicy Górnej.  
Burmistrz powiedział, ze jeśli chodzi o leśne drogi to jesteśmy w trakcie poszukiwania 
wykonawcy, ponieważ my tych dróg odziedziczyliśmy bardzo dużą ilość. Część dróg 
przebiega po starych istniejących, część nowych, które musiały zagwarantować dojazd 
do nowych, nowo powstałych działek. No i to wiąże się z kosztami. No wiadomo jaka 
jest sytuacja finansowa, dlatego nie chcemy wchodzić w koszty. No i poszukujemy 
wykonawcy, który za drzewo wykona, odbierze te, odbierze sobie drzewo a wykona te 
drogie i z cięcie nie tylko drzewna ale również z przygotowaniem drogi poprzez 
wyciągnięcie karp.  
- radny Jakub Godun zapytał o to, na jakim etapie są prace nad uruchomieniem linii 
komunikacji publicznej w kierunku dworca PKP? 
-  Burmistrz powiedział, ze  jest w kontakcie z Panami Starostami również w tej 
sprawie. Dodał, że w  związku z kontrolą taksówek zapytaliśmy kontrolującego o 
sytuację  ze wspomniana linią ponieważ Pan, który u nas był zajmuje się sprawami 
komunikacyjnymi z urzędu, i odpowiedział na te pytanie, że zrobienie tego tak jak 
wcześniej podejrzewaliśmy nie jest takie proste, bo to trzeba starać się o koncesję. 
Natomiast wiem, że dla Powiatu, dla państwa radnych jest to bardzo ważna rzecz i 



myślę, że w tym roku uda nam się to uruchomić. Tym bardziej, że jest kilka pomysłów 
jak to zrobić. Bo to nie jest problem jeszcze raz z uruchomieniem, potem jest tak 
naprawdę problem z utrzymaniem. Trzeba też wybrać do którego kursu uruchomić 
linię i kto będzie dopłacał? Trzeba przeliczyć koszt biletów, mieć koncesję na przewóz, 
przystanki zrobić. Natomiast chyba nam wszystkim zależy, zresztą deklarowaliśmy, że 
będziemy tego pilnować, żeby ten dojazd powstał i również Panu dziękuję, że Pan tego 
pilnuje. Mam nadzieję, że będziemy mogli naszym mieszkańcom powiedzieć "tak, 
odhaczamy pozytywnie bo to się udało zrobić".  
- radna Grażyna Szczurowska zwróciła się z prośbą o wywieszenie regulaminu nowego 
placu zabaw, powiedział, że zwraca się w imieniu mieszkańców. Zwróciła się też z 
prośbą o zwiększenie ilości kamer na tym obiekcie ze względów chociażby teraz okresu 
wakacyjnego, aby ten plac służył jak najdłużej i w takim stanie w jakim jest żeby 
pozostał też jak najdłużej.  
- Burmistrz powiedział, ze jeśli chodzi o kamery, monitoring na placu zabaw jest 
naprawdę niezły i pozwalało nam to już kilkakrotnie uchwycić jeżeli ktoś zdewastował 
coś. Natomiast jeszcze planujemy tam dołożenie kilku kamer w dalszych miejscach 
żeby był jeszcze bardziej dokładny. Natomiast wszystko to zawiera się w takim 
projekcie, który jest duży i przetarg będzie ogłoszony dopiero 12, do mamy czas do 
ogłoszenia do 12 lipca. Także myślę, że w tym roku, albo na początku przyszłego 
dodatkowe kamery będą, ale te które są naprawdę pozwalają nam tam wszystko 
zidentyfikować. Zresztą tu mamy pewnie opinie policji, że tak jest, bo nie ma 
praktycznie może nie tygodnie, ale praktycznie dnia kiedy z policji nie ma jakiegoś 
wniosku o zapis z kamer i to zdaje, zdaje swoją, zdaje swoje zadanie. Natomiast na 
pewno te kamery będą dołożone, mamy tam środki przeznaczone.  
Jeśli chodzi o regulamin to wiem, że Pan Dyrektor jest w trakcie. Myślę, że nie wiem, w 
przeciągu tam dwóch tygodni ten regulamin będzie.  
- radny Igor Śnieżko powiedział, że przy okazji dyskusji nad raportem wspominałem o 
tych inwestycjach o terenach zalewowych czy nowe rzeczy fajne powstają, ale w tak 
zwanym międzyczasie trochę dróg nam się postarzało i tutaj chodzi mi o teraz ulicę 
Chopina. Wiem, że tam praca się rozpoczęły. Mieszkańcy bardzo cierpliwie tam czekali 
na to, ale teraz jak już prace się rozpoczęły to stali się bardzo niecierpliwi, dopytują 
mnie "Panie radny kiedy tym będziemy? Jaki zakres? Kiedy to będzie dokończone? Jak z 
chodnikami?" I cały czas mnie dopytują, także proszę określić jak to by było 
realizowane. Wiem, że o tym też mówiłem, że trochę środków brakuje w budżecie 
także nie naciskałem. Ale pojawia się też ulica Kasztanowa do remontu, też mieszkańcy 
pytają ja mówię wcześniej nie naciskałem, ale wiem Pan Burmistrz wspominał, że być 
może jakieś środki zewnętrzne. Fajnie by było tą ulicą również się zająć. Jakiś czas 
temu, już chyba w poprzedniej kadencji Rady wspominałem, prosiłem Pana Burmistrza 
to ze względu na to co mieszkańcy mi przekazali, chodzi o doświetlenie skrzyżowania 
ulic Andersa i Górnej. Tam jest takie przejście już Pani Dyrektor Szkoły Nr 3 doskonale o 
tym wie, że tam w okresie tym szkolnym bardzo duży ruch jest i dochodzi do 
niebezpiecznych zdarzeń. Chodzi o barierki nawet postawienie i doświetlenie tego. 
Wiem, że teraz okres wakacyjny się zbliża ale po okresie wakacyjnym, który szybko 
minie pewnie,  powróci ten sam problem znowu. Także poproszę jeszcze o tym, 
przypominam o tym zadaniu, które jest do wykonania mimo nadchodzących wakacji, 
żeby Pan Burmistrz miał to na uwadze.  



- Burmistrz powiedział, ze jeśli chodzi o skrzyżowanie na ulicy Wysokiej, Górnej i 
Andersa również miałem przyjemność w zeszłym tygodniu być w Drogach 
Wojewódzkich i sygnalizować, oprócz tego jeszcze sygnalizować problem naprawy, czy 
przebudowy właściwie tego kawałka drogi ulicy Grodzieńskiej od mostku do ronda i 
przede wszystkim przebudowanie tam linii odprowadzającej wodę, ponieważ tam z 
całej części tej górnej miasta woda spływa i za mały jest przekrój rur jeżeli są ulewne 
deszcze. Także to jest brane pod uwagę. Pierwszą rzeczą w kolejności to jest właśnie 
skrzyżowanie te wyżej wspomniane jest zbudowanie tam, zrobienie sygnalizacji 
świetlnej tak naprawdę, bo to jest przede wszystkim bezpieczeństwo dzieci, ludzi, 
wyjazd do pracy rano. Tam naprawdę jest fatalne i myślę, że to uda się w Drogach 
Wojewódzkich nam wyprosić. Druga rzecz jeśli chodzi o ulicę Chopina to, w pierwszych 
kilkuset metrach wygląda dobrze natomiast nie dalej jak wczoraj złożyliśmy wniosek na 
kilka ulic starszych, między innymi tam jest Chopina do końca, ulica Kasztanowa od 
ulicy Słowiczyńskiej do małego ronda i tam dwie boczne ulice również są zgłoszone. 
Także nie w każdej ulicy wnioskowaliśmy chodnik, no bo to koszty są prawie pewnie 
wtedy razy dwa, ale przynajmniej wymiana krawężnika i nowa nawierzchnia i zjazdy. 
Także tutaj na pewno jeśli chodzi o ulicę Chopina to będą dorobione zjazdy. Natomiast 
w ulicy Kasztanowej to będzie oprócz wymiany nawierzchni planowana jest również 
wymiana, wymiana chodnika. I tutaj koszt tej inwestycji to jest2,5 miliona złotych z 
wykonaniem na przyszły rok. Tu jest taki fundusz, który pojawił się w związku z 
odbudową dróg jako, że jesteśmy w pasie przygranicznym i z tym związane pieniądze 
pojawiły się i tak jak powiedziałem wczoraj, złożyliśmy wniosek, czekamy na 
rozstrzygnięcie.  
- radny Roszczenko powiedział, że ma wniosek do radnych powiatowych, o remont 
wjazdu na cmentarz komunalny. Ten wjazd jest jakby w gestii Starostwa Powiatowego, 
ten wjazd jest w stanie opłakanym, są tam dziury potężne, asfalt się kruszy, a jest to w 
jakiś sposób też wizytówka miasta. W poprzednich kadencjach Rady Powiatu też 
rozmawiałem z radnymi poprzednimi, być może była to mała "siła przebicia", może uda 
się to w tej kadencji.  
- Przewodniczącego Rady Powiatu powiedział, że będziemy się starać w 
przyszłorocznym budżecie, bądź w kolejnym, żeby tam wyasygnować pewne kwoty. No 
oczywiście kwestia jest wykonania projektu bądź kosztorysu to już takie typowo 
techniczne spotkania ale na ile to taka inwestycja musiałaby być wyceniona żebyśmy 
mogli te środki w budżecie wyasygnować i zabezpieczyć i myślę, że to jest naprawdę 
inwestycja warta uwagi. Tym bardziej, że to tam praktycznie od kilkudziesięciu lat się 
nic nie działo, a wiele osób korzysta z tego. Dużą mieszkańców też z innych 
miejscowości, którzy gdzieś tam odwiedzają cmentarz. Warto się tym kompleksowo 
zająć i myślę, że dołożymy wszelkich starań żeby to zrobić.  
 
Do punktu 19 – zakończenie obrad 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad III sesji Rady Miasta Siemiatycze w dniu 26 

czerwca 2024 r. Przewodnicząca zamknęła obrady o godz. 14:30. 

 

Na tym protokół zakończono. 



 

Protokołowała:                                                                         Przewodniczący Rady Miasta 

Monika Mazur                                                                                Agnieszka Monika Zalewska 

 

 
 


